
P r o t o k ó ł Nr 35
z posiedzenia Komisji Wspólnej
z dnia 21.12.2022 r.

W dniu 21.12.2022 r. w  Sali Posiedzeń Urzędu Gminy w Skoroszycach odbyła się Komisja 
Wspólna Rady Gminy Skoroszyce .

Na Komisji obecnych było 15 radnych
Ponadto obecni byli:
Wójt Gminy Skoroszyce – Barbara Dybczak, Skarbnik –Jadwiga Piela, Kierownik GZEASiP-
Danuta Trzaskawska , Z-ca dyrektora ZSP w Chróścinie, Dyrektor ZSP w Sidzinie-, Dyrektor
ZSP w Skoroszycach-

Ad 1.Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Pan Henryk Sokołowski przywitał obecnych, 
otworzył obrady po czym przeszedł do odczytania porządku obrad.

1. Otwarcie obrad
2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.

3. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

4. Zaopiniowanie uchwały  w  sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upły-
wem roku budżetowego 2022 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania wydatków. 

5. Odczytanie opinii RIO.

6.  Zaopiniowanie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej (2023-
2030)

7. Zaopiniowanie uchwały  budżetowej na 2023 rok.

8. Propozycja uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki Projekt Muni-
cypalny Nysa SIM spółka z ograniczoną odpowiedzialnością

9. Propozycja uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej
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10. Propozycja wniosku.

11. Zaopiniowanie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminy Nysa na dofinan-
sowanie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 zamieszkałych na terenie Gminy Skoroszyce.

12. Zaopiniowanie projektu Porozumienia w sprawie pokrycia przez Gminę Skoroszyce kosz-
tów dotacji celowej udzielonej przez Gminę Nysa niepublicznym żłobkom na dzieci będące
mieszkańcami Gminy Skoroszyce .

13. Zaopiniowanie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, bę-
dącej podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, uczniów do placówek
oświatowych. 

14. Zaopiniowanie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwią-
zywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na  lata 2023-2025   



15. Zaopiniowanie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na
lata 2023-2025

16. Zaopiniowanie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Skoroszyce oraz
Kierownika  GZEASiP 

17. Zaopiniowanie uchwały w sprawie wniosku o unieważnienie postanowienia zebrania so-
łeckiego w sprawie podziału funduszu sołeckiego na 2023 r. w miejscowości Skoroszyce.

18. Sprawy różne.

19. Zakończenie posiedzenia.

Ad.2 Przewodniczący RG oddał głos p. Skarbnik, która szczegółowo odmówiła zmiany w 
uchwale budżetowej na 2022 r. 

Pani Wójt poprosiła o głos, ponieważ chciała omówić sytuację związaną z dystrybucją węgla 
w gminie, zapytała czy może zabrać głos w tej sprawie.
Przewodniczący uznał, że sytuacja jest pilna  więc można porozmawiać o sprawie w tym 
momencie.
Na obrady komisji poproszono pracownika merytorycznego zajmującego się węglem.
Przedstawił on przebieg realizacji zadania, wyjaśnił, że węgiel pochodzi z Tanzanii, nie ma 
skarg na jakość węgla orzech, 50 ton, które były przekazane do naszej gminy – jest już 
rozdystrybuowane, planowany jest kolejny transport węgla,  23 osoby zrezygnowały.
Pracownik poinformował, że otrzymał wiadomość z Ministerstwa, że ceny węgla na rynku 
spadają, więc mieszkańcy mogą się już sami zaopatrzyć w węgiel. Istnieje obawa, że  Gmina 
może zostać z zapasami węgla, ale póki co są chętni. Jedynym problemem jaki się pojawia to 
deklaracje zapisanych na odbiór węgla, że zostanie on odebrany, nie zawsze zostaje spełniona
przez mieszkańców, przez co blokowana jest kolejka, ale szuka się już rozwiązania w tej 
kwestii.
Podsumowując węgiel jest za 1900 zł tona, można otrzymać 1,5 t w tym roku i 1,5 t.
 w 2023 r. Radni podziękowali pracownikowi merytorycznemu za przedstawienie sytuacji 
węglowej.
Przewodniczący RG ponownie oddał głos p. Skarbnik, która omówiła zmiany w budżecie, 
wskazała zwiększenia i zmniejszenia w planie dochodów i wydatków, omówiła zmiany 
opisane w poszczególnych tabelach. Budżet po wprowadzonych zmianach wynosi:
Dochody 35 854 100,44 zł
Wydatki 44 536 220,65 zł
Po zrelacjonowaniu  zmian w budżecie p. Skarbnik poprosiła o pytania.
Przewodniczący RG zapyta czy sprawa rozliczenia azbestu jest już zamknięta.
P. Skarbnik odpowiedziała, że nie  i jest to jedna z autopoprawek, ministerstwo miało 
zapewne sygnały, że jest nadal potrzeba w tym temacie. W projekcie uchwały budżetowej 
zabezpieczone zostało jeszcze 17 tys. zł na ten cel.

Ad . 3 Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej.
Głos ponownie zabrała p. Skarbnik stwierdziła, że WPF związany jest z uchwałą budżetową, 
więc odzwierciedla zmiany w niej zawarte.
W przedsięwzięciach zaistnieje zadanie ERASMUS +



Ad 4. P. Skarbnik płynnie przeszła do omawiania uchwały w sprawie ustalenia wykazu wy-
datków niewygasających z upływem roku budżetowego 2022 oraz określenia  ostatecznego
terminu dokonania wydatków. 
W załączniku nr 1 określony jest termin  zadania inwestycyjnego.

Ad.5 Przewodniczący RG poinformował, że opinie RIO o przedłożonym projekcie uchwały
budżetowej na 2023 r. są pozytywne.

Ad.6  Radni zaopiniowali pozytywnie uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
finansowej (2023-2030)

Ad.7 Zaopiniowanie uchwały  budżetowej na 2023 rok.
Głos zabrała P.Wójt przedstawiła cechy budżetu na 2023 r.
- inny niż do tej pory , trudny ze względu na brak stabilizacji,
- deficytowy na poziomie 6 mln., na poziomie 3 mln. Będzie pokryty nadwyżkami, następne 3
mln. Uzupełnione będą pożyczką, by przystąpić do kolejnego etapu ( kończącego) realizację
zadania  „kanalizacja w Sidzinie.”
- budżet bezpieczny,
-inwestycyjny – 30% przeznaczone na inwestycje ( 8,5 mln przedszkole, 4 mln 750 tys. zł
przebudowa SUW)
- konieczność dopłaty do ZOiW
- obciążeniem dla budżetu jest oświata – wydatki na oświatę większe niż w innych gminach,
za niska subwencja stąd wszelkie deficyty.
- budżet  funduszu sołeckiego – ponad 300 tys. na 10 sołectw.
Jeżeli chodzi o drogi – złożono 6 wniosków – rozstrzygnięcie do końca stycznia.
W styczniu rozstrzygnięto nabór na zabytki –  remont Kościółka w Polu.

Przewodniczący RG zapytał czy modernizacja oczyszczalni ścieków będzie zaprojektowana
tak, aby można był podłączyć do niej więcej miejscowości.
W dalszej części p. Skarbnik objaśniała, że będzie autopoprawka do budżetu – zadanie prze-
budowa i remont Pawilonu sportowego (wykonanie 2023 r.)
Nie będzie wymiany centralnego ogrzewania na ul. Nyskiej 11
Na zatrudnienie  pracownika  na ½ etatu w Klubie seniora zabezpieczono w budżecie  48 tys.
zł.
Radna Juśkiewicz zaproponowała, aby zajęcia dla seniorów  były w większych miejscowo-
ściach.
P. Wójt wyjaśniła, że zaplecze na ten cel jest tylko w Pawilonie sportowym w Skoroszycach. 
Następnie głos zabrała Kierownik GZEASiP a zarazem Radna wojewódzka, która poinformo-
wała, że przeszły  2 wnioski:
- na dokumentację budowy ścieżki rowerowej Stary Grodków-Pakosławice
-sygnalizacja świetlna w Skoroszycach – całkowite wykonania ( koszt – połowa po stronie
gminy, połowa województwo)

Po dyskusji projekt budżetu zaopiniowano pozytywnie.

Ad.8,9,10
- Propozycja uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki Projekt Municy-
palny Nysa SIM spółka z ograniczoną odpowiedzialnością
- Propozycja uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej
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- Propozycja wniosku.
Z-ca Wójta wyjaśnił, że jest to program rządowy na który można otrzymać 3 mln na start po-
legający na zamianie budynków szkół w Makowicach i Starym Grodkowie ma mieszkania
komunalne. Musimy uregulować uchwałą wejście w skład spółki w SIM w Nysie, po czym od
spółki będziemy mogli pozyskać środki.

Ad.11.12
- Zaopiniowanie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminy Nysa na dofinanso-
wanie opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 zamieszkałych na terenie Gminy Skoroszyce.

- Zaopiniowanie projektu Porozumienia w sprawie pokrycia przez Gminę Skoroszyce kosz-
tów dotacji celowej udzielonej przez Gminę Nysa niepublicznym żłobkom na dzieci będące
mieszkańcami Gminy Skoroszyce .
Przewodniczący RG oddał głos P. Kierownik GZEASiP, która wyjaśniła, że są to kontynuacje
uchwał na kolejny rok.

Ad. 13. Kierownik GZEASiP wyjaśniła ,że zmieniła się uchwała w sprawie dowozów  dzieci
niepełnosprawnych do szkół, przez rodziców w kwestii rozliczania, dlatego też należy zmie-
nić uchwałę, obowiązującą i dopasować sposób rozliczana.

Ad. 14,15 Kierownik GOPS oznajmiła, że ilość osób korzystających z GOPS spada, niestety
nie przekłada się ta na spadek niebieskich kart, przemoc w rodzinach wzrasta.
Ustawa nakłada na Gminy obowiązek skonstruowania programu pomocy rodzinie.
W ramach tego programu przyjeżdża psycholog.
GOPS ma za zadanie prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej oraz szko-
leniowej  w zakresie  rozwiązywania  problemów alkoholowych i  przeciwdziałania  narkomanii  oraz
uzależnieniom behawioralnym, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalek-
cyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyj-
nych zajęciach opiekuńczo-wychowawczych. 

Przewodniczący RG zapytał p. Kierownik GOPS jak działa to, że pojawiły się dopłaty do wę-
gla, czy będą dalsze wnioski i pomoc?
Kierownik GOPS odpowiedziała, że nikt nie składa dalszych wniosków ponieważ zapotrzebo-
wanie na węgiel zostało zaspokojone.

Ad. 16 Przewodniczący RG  oddał głos Przewodniczącemu Komisji SWiP, który przedstawił 
ustalenia Komisji w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Skoroszyce oraz Kierowni-
ka GZEASiP  uzasadnił, powody uznania skargi za bezzasadną.

Ad. 17 Przewodniczący Komisji SWiP przedstawił wniosek mieszkańca o unieważnienie za-
brania sołeckiego w Skoroszycach, po czym objaśnił ustalenia Komisji i poinformował, że 
wniosek należałoby oddalić, przedstawił uzasadnienie.

Ad.18 Przewodniczący RG poruszył kwestię sypania dróg, po czym, życzył zebranym Weso-
łych Świąt.

Ad.19  Przewodniczący RG zaprosił obecnych na sesję i zamknął obrady komisji. 



Sporządziła:
Renata Czeropska


